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PROTOKÓŁ NR 20/20 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  
z dnia 23 września 2020 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.45 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Sekretarz Powiatu Andrzej 
Krzemiński, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Dyrektor PCPR Bożena Stawiarska, Naczelnik 
Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień, Naczelnik 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Lucyna Zawierucha, 
Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk. Posiedzenie otworzył, 
początkowo stwierdził brak kworum i posiedzenie w trybie zdalnym obradowania 
poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia była 
analiza i opiniowanie projektów uchwał na XXI sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz 
zapoznanie się z aktualną informacją przedstawianą przez przedstawiciela Zarządu Powiatu 
na temat postępów rozbudowy Szpitala Powiatowego w Gryfinie oraz z aktualną sytuacją dot. 
pracy i sytuacji finansowej szpitala. 
 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XXI sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 

I. Informacja o przygotowaniu do roku szkolnego 2020/2021 placówek oświatowych 
z terenu Powiatu Gryfińskiego (druk nr 1/XXI). 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
przedstawiła Informację o przygotowaniu do roku szkolnego 2020/2021 placówek 
oświatowych z terenu Powiatu Gryfińskiego. Ze względu na Covid-19 Zarząd Powiatu 
przedłużył powierzenie stanowisk dyrektorom Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Chojnie oraz Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Gryfinie  
do 31 sierpnia 2021 roku. Zostały zatwierdzone arkusze organizacyjne roku szkolnego 
2020/2021 jednostek organizacyjnych. Przeprowadzono procedury związane z awansem 
zawodowym nauczycieli. Zawarte zostało porozumienie z Gminą Gryfino w sprawie zwrotu  
Powiatowi zadania własnego prowadzenia I Liceum Ogólnokształcącego w Gryfinie.  
W szkołach ponadpodstawowych rozpoczęło naukę ogółem 1 765 uczniów. W poprzednim 
roku szkolnym liczba uczniów wynosiła ogółem 1 344, 51 oddziałów. W porównaniu do roku 
ubiegłego liczba uczniów zwiększyła się o 397 a oddziałów jest o 19 więcej. W klasach 
pierwszych powiatowych szkół uczy się ogółem 505 uczniów, co stanowi 68% ogółu 
absolwentów. W szkołach specjalnych naukę rozpoczęło ogółem 139 uczniów, a rekrutacja 
odbywa się przez cały rok. Ogółem zmalała liczba oddziałów klasowych o 1 oraz liczba 
uczniów o 7 osób. Kadra pedagogiczna zabezpiecza realizację zadań statutowych wszystkich 
jednostek oświatowych. W roku szkolnym 2020/2021 stan zatrudnienia w osobach wyniesie 
262 nauczycieli a 244,67 etatów. W porównaniu do poprzedniego roku szkolnego liczba 
kadry pedagogicznej wzrosła ogółem o około 45 etatów. Szacowany ogólny wzrost liczby 
godzin dydaktyczno-wychowawczych  około 950 godzin. Jest to związane z przejęciem  
I Liceum Ogólnokształcącego w Gryfinie. W szkołach prowadzonych przez Powiat Gryfiński 
funkcjonują trzy internaty, prowadzone zgodnie z utrzymaniem reżimu sanitarnego. 
Subwencja oświatowa na 2020 rok dla Powiatu Gryfińskiego wynosi 21 286 164 zł. 
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Zaplanowane wydatki jednostek oświatowych na działalność bieżącą 29 223 534 zł. Dopłata 
do subwencji wynosi 7 937 370 zł. Wyliczenia nie obejmują I Liceum Ogólnokształcącego  
w Gryfinie. Dyrektorzy szkół i placówek na podstawie wytycznych przygotowali wewnętrzne 
regulaminy, procedury funkcjonowania szkół w czasie epidemii, z którymi zapoznano 
pracowników, uczniów i rodziców. W przypadku wystąpienia zagrożenia w szkole, 
dyrektorzy po otrzymaniu pozytywnej opinii Powiatowego Inspektora Sanitarnego i zgody 
organu prowadzącego będą mogli elastycznie wprowadzać model mieszany pracy szkoły  
i nauczania zdalnego. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy kwotę dopłaty do subwencji 
około 8 milionów złotych, powiat może liczyć na odzyskanie. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że subwencja oświatowa wyliczana jest 
według algorytmu. Powita może się zwrócić o zwrot tej kwoty, zawsze można się zwrócić. 
Kwota subwencji rozdzielana jest z budżetu państwa, zgodnie z zapotrzebowaniem. 
Natomiast stworzony jest mały procent tzw. rezerwy przeznaczona na różne okoliczności,  
ale w tym momencie w każdej jednostce samorządu terytorialnego wszędzie się słyszy,  
że są duże niedobory i różnice pomiędzy otrzymaną subwencją a pomiędzy wydatkowaniem 
środków na oświatę. Nawet Związek Miast i Miasteczek Polskich wystosował  
do Ministerstwa Oświaty stosowne pisma odnośnie tego, jak dużo corocznie budżety jst 
muszą dokładać z własnych środków na utrzymanie oświaty. Wszystkie podwyżki, które są 
zgodnie z Kartą nauczyciela, tego subwencja oświatowa również nie pokrywa. Problem jest 
od lat.  
 
Do wideokonferencji dołączył Radny Jerzy Miler (2+1=3). 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki stwierdził kworum niezbędne do podejmowania 
głosowania. 
 
Wideokonferencję opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 20 posiedzenia Komisji Spaw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie - zdalny tryb obradowania  -  został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 18/20 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (3 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 
II. Pytania do sprawozdania z działań podejmowanych na terenie Powiatu 

Gryfińskiego w 2019 r. z zakresu nadzoru wodnego (druk nr 2/XXI); (realizator: 
Państwowe Gospodarstwo Wodne, Wody Polskie, Nadzór Wodny w Pyrzycach, 
Nadzór Wodny w Gryfinie, Nadzór Wodny w Myśliborzu, Nadzór Wodny  
w Chojnie, Nadzór Wodny w Szczecinie). 
 
- brak pytań. 
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III. Pytania do informacji o wynikach kontroli przeprowadzonych na terenie 
Powiatu Gryfińskiego w 2019 r. (druk nr 3/XXI); (realizator: Wojewódzki 
Inspektor Ochrony Środowiska w Szczecinie). 

 
- brak pytań. 

 
Do wideokonferencji dołączyli Radna Teresa Sadowska i Radny Zbigniew Szmaja (3+2=5). 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia rezygnacji 

Radnego Remigiusza Rzepczaka z funkcji członka Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Gryfinie (druk nr 4/XXI): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały  
Nr III/9/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie i ustalenia jej składu 
osobowego (druk nr 5/XXI): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały  

Nr III/10/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Gryfinie  
i ustalenia jej składu osobowego (druk nr 6/XXI): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały  
Nr III/13/2018 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu  
i Organizacji Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie (druk nr 7/XXI): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie petycji o ustalenie strefy 
ciszy na Jeziorze Strzeszowskim (druk nr 8/XXI): 

 
Radna Teresa Sadowska powiedziała, że projekt uchwały sporządzony został zgodnie  
z przepisami, w oparciu o opinie prawne radców. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały  

nr XVI/114/2020 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 30.04.2020 r. w sprawie 
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określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 r. (druk nr 9/XXI): 

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Bożena Stawiarska powiedziała,  
że zgodnie z uchwałą nr XVI/114/2020 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 30.04.2020 r. został 
dokonany podział środków. Środki na zlecenie zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  
i społecznej osób niepełnosprawnych wynosiły 50 tysięcy złotych. Po ogłoszeniu otwartego 
konkursu ofert na realizacje zadania, tylko jedna oferta spełniała wymogi formalne. 
Przyznano dofinansowanie na realizację zadania przez Stowarzyszenie na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych Most, Koło w Gryfinie, w kwocie 30 tysięcy złotych. Na pozostałe  
20 tysięcy złotych postanowiono ogłosić drugi konkurs ofert, niestety w określonym terminie 
nie wpłynęła żadna oferta. W związku z powyższym oraz z uwagi na duże zainteresowanie 
osób niepełnosprawnych uczestnictwem w turnusach rehabilitacyjnych wnioskuje się  
o przeniesienie pozostałych środków w kwocie 20 tysięcy złotych na dofinansowanie 
turnusów rehabilitacyjnych. Wówczas ogólna kwota w tym roku na turnusy rehabilitacyjne 
wynosiłaby łącznie 70 tysięcy złotych. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Wideokonferencję opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – Bożena 
Stawiarska. 
 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej gminie Mieszkowice, Widuchowa, Cedynia, Moryń i Stare Czarnowo 
(druk nr 10/XXI): 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 

Wideokonferencję opuścił Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk. 
 
XI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2020 rok (druk nr 11/XXI). 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2020 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami  
w sprawie zwiększenia planu finansowego z uwagi na przyznane dofinansowanie z Funduszu 
Dróg Samorządowych na zadanie inwestycyjne pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1401Z 
Chojna – Białęgi, przejście przez miejscowość Narost” (zadania własne, finansowanie – 
środki Funduszu Dróg Samorządowych). Środki w wysokości  1 043 791,75 zł wprowadzamy 
zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Na wniosek Dyrektora I Liceum 
Ogólnokształcącego im. Aleksandra Omieczyńskiego w Gryfinie w związku z informacją,  
iż nie będzie funkcjonowała świetlica szkolna przesunięciu w planie finansowym wydatków 
ulega kwota w wysokości 30 000,00 zł na wynagrodzenia pracowników. A także w związku  
z wnioskiem Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego dotyczącym podwyższenia kapitału zakładowego spółki Szpital Powiatowy 
w Gryfinie Spółka z o.o. w wysokości 1 000 000,00 zł. Środki te były zaplanowane  
w budżecie powiatu na 2020 r. w postaci rezerwy celowej z zakresu ochrony zdrowia - Szpital 
Powiatowy w Gryfinie. 
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2020-2039 (druk nr 12/XXI). 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie ze zmianami w budżecie w 2020 
roku, dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 
2020-2039. Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 oraz uzasadnienie do niniejszej 
uchwały. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
XIII. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 11/XIX).  

 
- brak pytań. 
 
Ad.4 Aktualna informacja przedstawiana przez przedstawiciela Zarządu Powiatu  

na temat postępów rozbudowy Szpitala Powiatowego w Gryfinie oraz z aktualną 
sytuacją dot. pracy i sytuacji finansowej szpitala. 

 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha  
powiedział, że w dniu dzisiejszym odbyła się narada. Od dnia 29 września br. wchodzi nowy 
podwykonawca na prace związane z połączeniem nowego i starego obiektu. Udało się 
doprowadzić do podpisania umowy pomiędzy generalnym wykonawcą a podwykonawcą 
tychże prac. Po rozmowach Radca prawny przygotowuje odpowiedź dla generalnego 
wykonawcy dotyczącą kwestii finansowych spornych. Na dzień dzisiejszy należy poczekać na 
wyjaśnienie jeszcze kwestii związanych z płatnościami pomiędzy firmą ARS a generalnym 
wykonawcą. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy te problemy finansowe mają 
wpływ na termin wykonywanych prac. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha  
odpowiedział, że w tej chwili jesteśmy na etapie wydłużenia terminu prac, po akceptacji 
Zarządu Powiatu, aktualny termin zakończenia prac wynosił 30 września br. Z zakresu 
pozostałych prac pozostały oprócz przebić jeszcze prace wykończeniowe po stronie starego 
budynku, poprawienie usterek a także zagospodarowanie terenu wokół obiektu. 
 
Radny Zbigniew Szmaja zapytał, czy istniejące usterki mogą wpłynąć na znaczne 
wydłużenie zakończenia budowy. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha  
odpowiedział, że nie są to usterki, które dyskwalifikują odbiór tego obiektu. Normalne usterki 
budowlane, które po prostu należy usunąć. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
powiedział, że Narodowy Fundusz Zdrowia płaci wszystkie faktury zgodnie z umową 
ryczałtową i pozaryczałtową za opiekę ambulatoryjną i zakłady opiekuńcze. Szpital otrzymuje 
dodatek od lipca br. w wysokości 3% za utrzymywanie świadczeń i usług medycznych  
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oraz gotowość do tych świadczeń w reżimie sanitarnym. Dodatek ten do ryczałtu stanowi 
około 40 tysięcy złotych miesięcznie. Dochodzą sygnały, że niewykorzystany ryczałt  
z powodu Covid-19 za okres pandemiczny należy zrealizować do dnia 30 czerwca 2021 r. 
Oczekuje zarządzenia z NFZ w tej kwestii. Jeśli chodzi o sytuację kadrową to od 1 września 
br. działa oddział ginekologiczno-położniczy, kieruje nim profesor Marek Bulsa  
i pododdziałem neonatologicznym kieruje dr Maruszewska-Biały. W okresie od 1 września 
do dzisiaj urodziło się 10 dzieci. Kadra lekarska uzależnia swoją decyzję o pracy od oddania 
nowego obiektu i wyposażenia go w sprzęt medyczny. Na oddziale wewnętrznym jest 
dodatkowy lekarz na dyżurach. Na oddziale chirurgicznym również będzie rozstrzygany 
konkurs na kolejnego lekarza specjalistę. Na umowę zlecenie zostały przyjęte dwie położne  
i jedna pielęgniarka do izby przyjęć. W dalszym ciągu są żądania podwyższenia 
wynagrodzenia ze strony pracowników, szczególnie w okresie pandemicznym. Z ogólnych 
informacji to szpital pracuje nad uruchomieniem mobilnego punktu pobrań w kierunku 
Covid-19. Jest to dość trudne bo personel jest niechętny, gdyż taki punkt musi być czynny 
codziennie, co najmniej dwie godziny. Szpital planuje kolejne testy pod kątem Covid-19 dla 
pracowników, a także szczepienia przeciwko grypie dla pracowników szpitala. Nadal 
utrzymywana jest czerwona strefa w szpitalu. Wystąpił o grant w wysokości 209 000 zł  
do NFZ dla personelu z zakładu opiekuńczo-leczniczego i zakładu psychiatrycznego, na tzw. 
„dodatki covidowskie”. W dniu 17 września br. szpital uruchomił/wdrożył system  
e-skierowań w rejestracji szpitalnej, prace trwają nad uruchomieniem w poradniach  
w Chojnie i Bielicach. Zarząd szpitala zawnioskował do NFZ o wypłacenie nadwykonań  
w ramach prowadzonej poradni, hospicjum domowego. NFZ uznał całość nadwykonań  
za okres od 1 stycznia do 30 czerwca br. i zapłaci 83 127 zł w październiku br. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy są miejsca typu izolatka dla 
pacjentów z podejrzeniem o Covid-19. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Piotr Ignaciuk 
odpowiedział, że czerwona strefa dedykowana jest pacjentom oczekującym na wynik testu  
i z podejrzeniem o wirus. Od października szpitale powiatowe mają zalecenie utrzymywania 
dwóch miejsc dla pacjentów chorych na Covid-19, które wymagają izolatki i wyposażenia  
w respiratory. Szpital nie dysponuje takimi miejscami.   
 
Wideokonferencję opuścił Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. 
Piotr Ignaciuk. 
 

XIV. Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, kto jest właścicielem zabudowań po Cystersach  
w miejscowości Narost. 
Pismo znak: BRZ.0012.4.20.2020.DK 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15.45. 
 

Protokół sporządziły: 
 
Dominika Konopnicka  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


